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Herlev  
 Kommune 

 

Kildegårdskolen 
Telefon 

 44 52 55 50 

 44 52 56 00 

 

 

 

 

 

Kildegårdskolen - Skolebestyrelsesmøde  

 

Mødeindkaldelse Dato: 30. april Tid: 17:15-20:00 

Mødested, afd.  Øst 

Forplejning Niels 

Skolebestyrelsens 
medlemmer:  

Marie Topp, Lisbeth Hædersdal, Camilla Tvernø, Knud Frederiksen, Janne Petersson, 
Niels Egebjerg, Michael Skat Barrett, Pia Larsen, Rune Barslund, Ardi Shaqiri, Yosef 
Nasser 

Kommunalbestyrelsens 
repræsentant 

Hanne Bjørn  

Tilstede  
Marie Topp, Lisbeth Hædersdal, Camilla Tvernø, Janne Petersson, Niels Egebjerg, 
Michael Skat Barrett, Pia Larsen, Rune Barslund, Ardi Shaqiri,  

Afbud Knud Frederiksen og  Yosef Nasser 

Ikke meldt afbud  

Referent  Jonas Skjødt/Persheng Jamour 

Ordstyrer Niels  

Indbudte   

Dagsorden 

1. Kl. 17:15 Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af mødeleder og ordstyrer 2 

2. Kl. 17.20 Aftale om video efter mødet + hvem der opsummere aktioner 2 

3. Kl. 17.20 Sang 2 

4. Kl. 17:20 Orientering om 9. kl sidste skoledag 2 

5. Kl. 17:30 Meddelelser 2 

6. Kl. 18:00 Rettighedsrådet 3 

7. Kl. 18:15 Princip for elevernes faglige og sociale udvikling klar til endelig kommentering 3 

8. Kl. 18:35 Økonomi 3 

9. Kl. 19:00 Status på næste års planlægning og organisering af skoledagen 4 

10. Kl. 19:45 Indkomne forslag 4 

11. Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen 4 

12. Næste møde d. 21. maj 4 

13. Evt. 4 

 

Kommenterede [1]: De to, der holdt oplæg om sidste 
skoledag skal stå her 
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1. Kl. 17:15 Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af 
mødeleder og ordstyrer 

 

Referat: Godkendt  

 

 

2. Kl. 17.20 Aftale om video efter mødet + hvem der opsummere aktioner 

Marie  

 

3. Kl. 17.20 Sang 
Anemonesangen fra Ronja Røverdatter 

 

4. Kl. 17:20 Orientering om 9. kl sidste skoledag 
 

Ansvarlig: Jonas 

 

Baggrund:  

Der er besluttet politisk i Herlev Kommune at lave et alkoholfrit tilbud til alle 9. klasser på deres sidste skoledag. Det 
bliver afholdt på Klauzdal fredag den 16. maj. 

 

 

Formål: 

Skolebestyrelsen præsenteres for det fælleskommunale tilbud, der er lavet ifm. 9. klassernes sidste skoledag. 
Repræsentanter fra planlægningsgruppen deltager i punktet. 

 

Referat: 

Bestyrelsen blev orienteret om processen og indholdet på dagen af Jakob Greve og Mikkel Larsen fra hhv Ung Herlev 
og SSP. 

 

 

5. Kl. 17:30 Meddelelser 
 

Elevråd: Der er ikke afholdt elevrådsmøder siden sidst 

 

Medarbejderrepræsentanter:  

- Vi er i gang med at flytte rundt på klasser da 6.årgang er flyttet fra øst til vest og vi har fået 1. maj børnene på 
både øst og vest.  

- Fagfordelingen er i gang. Det er gået godt, og folk har fået meget af det, de har ønsket.  
- Eksamenerne for 9. klasserne starter på fredag  
- 8.årgang har haft terminsprøver.   

 

Ledelse:  
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- På fredag er der Rynkeby-løb for 7.årgang. Det foregår ved Herlev hospital og er kommet i stand efter 
henvendelse fra en forælder på skolen 

- Sammenlægningen på 2.årgang er gået meget godt. 5 børn er flyttet til øst og 6 børn bliver på vest.  
- Under affaldsopsamling fandt nogle børn rusmidler. Politiet er involveret. Jonas har modtaget besked fra 

bekymrede forældre og har set på mulige tryghedsskabende indsatser. Det er desværre noget, som foregår 
mange steder.  

 

Bestyrelsesforperson: 

- Det er besluttet i Børne- og Uddannelsesudvalget, at der startes en proces op i forhold til, hvordan skolerne 
kan udvikle et mere mangfoldigt almenområde, så flere børn trivses i almenskolerne. På sigt er det 
ambitionen, at det skal give skolerne flere penge til at løse inklusionsopgaven, men økonomien skal først 
forhandles ifm. budgetforhandlingerne til efteråret 2025.  

- Forældrerepræsentanterne i bestyrelsen har afholdt et kontaktforældremøde for mellemtrinnet. Der mødte 
4 kontaktforældre op. Vi skal se på formen og måden, det bliver faciliteret, for at optimere møderne. 

- En arbejdsgruppe af forældrerepræsentanter fra bestyrelsen er gået i gang med at  kigge på de principper 
skolebestyrelsen har udarbejdet og forsøger at samle dem i en pixi, som kan fungere som en samlet 
introduktion til skolen.  

- Der bliver afholdt en fælles arbejdsdag for forældrerepræsentanter i bestyrelsen d. 15. juni, for dem der vil 
bidrage til at få gennemarbejdet antimobbestrategi, pixi mv. Mere info følger.  

 

Skoleråd:  

- Der har været møde om fælles kommunal mobil/skærm politik på tværs af skolerne blandt andet med 
inspiration i det princip, skolebestyrelsen på Kildegårdskolen har udarbejdet og den praksis der er på skolen.. 
Forvaltningen igangsætter arbejdet med at udvikle fælles principper for mobil- og skærmbrug i skole og SFO. 
Skolerådet får en kort status på arbejdet på mødet i juni og vil blive præsenteret for det færdige arbejde på 
mødet i september. Skolerådets input fra drøftelserne sendes til behandling i skolebestyrelserne. 

- Der deltager flere forældrerepræsentanter fra skolerne generelt end tidligere - det er rigtig godt.  
- Næste møde er den 3. juni 2025. Camilla er forhindret i at deltage, så vi skal finde en suppleant. 

 

Sammen om Skolen 

- Ingen aktiviteter. Der er lagt et møde ind i maj måned. 

 

Andet 

 

 

6. Kl. 18:00 Rettighedsrådet 
 

Ansvarlig: Ardi og Yosef 

 

Baggrund: Da KGS er en rettighedsskole, ønsker vi at været tæt på arbejdet i Rettighedsrådet. 

 

Formål: 

Skolebestyrelsen præsenteres for den seneste referatvideo fra Rettighedsrådet og får en status på arbejdet i Rådet. 

Hvis der er ting, som Rettighedsrådet gerne vil have drøftet i bestyrelsen, kan disse også bringes ind i bestyrelsen her. 

 

Referat: 

- Der er afholdt to rettighedsrådmøder. Møderne handlede om at vi skal være mere synlige og synliggøre vores 
arbejde. Vi har talt om at have fokus på artiklerne. Vi har talt om ideer til, hvordan vi kan gøre det, hvilke 
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opgaver vi kan give os selv for at vise at vi er en rettighedsrådskole. Lige pt har vi fokus på rettighed to, som 
peger på forskelligheden.  

  

 

7. Kl. 18:15 Princip for elevernes faglige og sociale udvikling klar til endelig 
kommentering 

 

Ansvarlig: Camilla, Janne, Lisbeth, Marie 

 

Baggrund:  

På sidste bestyrelsesmøde lavede vi i grupper en opsamling på medarbejdernes input til arbejdet med elevernes 
sociale og faglige udvikling og dannelse. Arbejdsgruppen har nu indarbejdet de samlede input, og princippet er klar til 
sidste kommentering fra bestyrelsen. Arbejdsgruppen foreslår, at princippet sendes ud til alle medarbejdere og 
kontaktforældre til kommentering, inden det endeligt godkendes i bestyrelsen på et kommende møde.  

 

Formål: 

Skolebestyrelsen 
- Kommer med eventuelle kommentarer og forslag til princippets formuleringer.  
- Tager stilling til, om princippet skal sendes til kommentering hos medarbejdere og kontaktforældre inden det 

endeligt godkendes i bestyrelsen på et kommende møde.  

 

Referat: 

- Gennemgang af Marie, derpå  bestyrelsens kommentar.  
- Den bliver rettet til, hvorefter den bliver sendt til personalet for evt. input (via eksisterende møde fra (LMU, 

årgangskoordinatorer mv.) og derefter en endelig drøftelse/dialog på bestyrelsesmødet i juni, hvorefter 
princippet er vedtaget. Camilla og Marie aftaler den videre proces med personalets inddragelse med 
ledelsen. Deadline for medarbejderes input er senest fredag den 13.juni.  

- Rettighedsrådet skal også inddrages, særligt i forhold til de ting, der beskriver elevernes ansvar. Ledelsen 
tager den videre dialog med Rettighedsrådet i forhold til timing og indhold.  

 

 

8. Kl. 18:35 Økonomi 
 

Ansvarlig: Jonas 

 

Baggrund:  

Skolens budget for 2025 er klar og skal godkendes af bestyrelsen. Skolens ledelse præsenterer budgettet. 

 

Formål: 
Skolebestyrelsen  

- præsenteres for budgettet 
- drøfter, om budgettet kan godkendes 

 

Referat: 

Budgettet er ikke klar, da kommunalbestyrelsen har igangsat en proces med mere budgetunderstøttelse. Det er pt 
uklart om denne proces vil få indvirken på budgettet. 

Bestyrelsen vil modtage det til godkendelse lige så snart det er klar.  
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9. Kl. 19:00 Status på næste års planlægning og organisering af skoledagen  
 

Ansvarlig: Jonas  

 

Baggrund:  

I forbindelse med implementeringen af skolernes timebank, får skoler flere frihedsgrader til selv at tilrettelægge 
indsatser. I den forbindelse er bestyrelsen optaget af, hvordan timebanken anvendes set i relation til antallet af 
klasser,  ønsket om at anvende tolærertimer, herunder co-teaching samt implementering af klassens tid og særlig 
indsats for de fagligt mest udfordrede elever.  

 
 
Formål: 
Skolebestyrelsen 

- orienteres fra skolens ledelse om næste års planlægning og tilrettelæggelse af timebank, klassens tid, 
holddannelse, co-teaching mv 

 

Referat: 

- Beslutningen om skoledagens længde kan i Herlev træffes af skolens ledelse.  
- Skolebestyrelsen bakker op om at opretholde den nuværende længde på skoledagen samt nedenstående 

punkter.  
- Der er nogle fag, som er flyttet og nogle der er afskaffet på udvalgte årgange i Undervisningsministeriets 

vejledende timetal 
- Medarbejderne og elever i udskolingen har været inddraget i, hvad indholdet bliver for de nye lokale valgfag, 

der bliver oprettet..  
- Timerne til understøttende undervisning bliver fremadrettet afskaffet. Der indføres begrebet Timebank. Vi 

har i Herlev besluttet at dele timebankstimerne, så alle klasser får klassens tid og enkelte årgange får 
timebank undervisningstimer (så de kan få fri på samme tid som resten af deres afdeling). De resterende 
timebankstimer bliver lagt ud som 2-voksne timer.  

- Vi har fokus på co-teaching i de timer, hvor der er to voksne på. Vi har muligheden for at bruge de co-
teaching konsulenter, som er ansat i kommunen.  

 

10. Kl. 19:45 Indkomne forslag  
 

Ansvarlig: Marie og Camilla 

 
Følgende forslag er modtaget:  
Der er kommet en forældrehenvendelse  med spørgsmål til skolens håndtering af voldsomme hændelser mellem børn. 
Herunder om der er procedurer eller lignende der følges, eller om der ikke bør være det. Indholdet uddybes på 
mødet.  

 

Formål:  

Skolebestyrelsen drøfter forslaget, herunder om og hvordan der arbejdes videre med det. 

 

Referat: 

- Vi tager det som et punkt på et  af de kommende møder, hvor vi går mere i dybden, herunder drøfter, 
hvordan vi kan inddrage de indkomne forslag i fremtidige principper og strategier.  
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11. Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen 
 

 

12. Næste møde d. 21. maj 
- Mødet er flyttet til torsdag den 22. maj  

 

 

13. Evt.  
- Holder Kildegårdskolen blå mandag?  

Blåmandag hedder trivselsdag på Kildegårdskolen  for hele årgangen. Årgangen tager på Bakken. Det er ikke 
alle, som bliver konfirmeret, derfor har vi valgt at gøre det på den måde.  

 


